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Zápis č. 20 z řádné schůze výboru České archivní společnosti, z.s. 

 

Datum, čas a místo konání schůze: 

23. 10. 2024, 10:00, Státní oblastní archiv v Praze 

 

Přítomni: 

Na schůzi je přítomno 9 členů z celkového počtu 12 členů 

Přítomni: Karel Halla, Markéta Járová, Tomáš Lachman, Martin Myšička, Hynek 

Oberhel, Michal Sejk, Michal Severa, Hana Šústková, David Valůšek 

Omluveni: Stanislav Bárta, Xenie Penížková, Miroslav Svoboda 

Hosté: Tomáš Bárta 

Schůze je dle platných stanov usnášeníschopná. 

 

Program: 

1) Doplnění člena výboru 

2) Příprava společné konference s AMG 

3) Příprava 20. celostátní konference v Hradci Králové 

4) Vyhodnocení podzimní exkurze  

5) Smlouva o spolupráci se Stowarzyszeniem Archiwistów Polskich 

6) Nadační fond Kláry Holcové 

7) Workshop k popularizaci archivů do konce roku 

8) Umisťování příspěvků na FCB a Web ČAS 

9) Studentská vědecká soutěž o Cenu univ. prof. Sáši Duškové, DrSc. 

10) Příprava volební Valné hromady a návrhy na nové členy výboru ČAS 

11) Různé 

 

Průběh jednání: 

1) Zahájení schůze výboru 

Zasedání schůze zahájil dle platných stanov ČAS Karel Halla. Informoval o důvodech 

změny místa jednání a konstatoval, že schůze výboru je usnášeníschopná. 
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2) Doplnění člena výboru 

Protože kol. Jakubec rezignoval na svůj post, výbor se rozhodl kooptovat dle výsledků 

voleb kolegu Tomáše Bártu Pražáka. Předseda Halla vyzval kol. Bártu, zda se svou nominací 

souhlasí. Protože kol. Bárta vyjádřil souhlas, dal předseda hlasovat o doplnění výboru. 

Usnesení 1/20/24: Výbor souhlasí s doplněním nového člena. 

Hlasování: PRO: 9, PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 0. 

 

3) Příprava společné konference s AMG 

Kol. Halla informoval o přípravách společné konference v Plzni. Přihlásil se dostatek 

přednášejících, kapacita účastníků je již naplněná. Informace k programu jsou zveřejněny na 

stránkách ČAS. Kol. Šústková dále doplnila informace ze 14. sněmu Asociace muzeí a galerií, 

jehož se zúčastnila jako zástupce ČAS. 

 

4) Příprava 20. celostátní konference v Hradci Králové 

Kol. Halla dále informoval o průběhu příprav archivní konference. Na posledním 

organizačním setkání proběhla diskuse ohledně sponzorské přihlášky. První sponzoři se již 

hlásí. Kol. Valůšek doplnil řečené ohledně programu, v následujícím týdnu proběhne setkání 

garantů sekcí. Byla již udělena dotace od Magistrátu Hradec Králové. Kvůli krajským volbám 

budou dotace na rok 2025 schvalovány až začátkem roku 2025. Je zažádáno také o dotaci od 

RVS. Připravuje se doprovodný program pro účastníky konference i pro zahraniční hosty. 

 

5) Vyhodnocení podzimní exkurze 

Za nepřítomnou kol. Penížkovou shrnul kol. Oberhel průběh archivní exkurze, kterou 

zhodnotil jako úspěšnou. Ohlas účastníků byl pozitivní. Podařilo se dodržet program, byť byl 

poměrně nabitý. Upozornil i na ohlas exkurze v zahraničních médiích, kdy o exkurzi 

informoval ve svých zprávách i tamní rozhlas. Z vyúčtování zatím nebyla zaslána faktura za 

dopravu. Účastníci byli požádáni o zpětnou vazbu. Do budoucích let je po pozitivních 

zkušenostech možno plánovat i návštěvy jiných příhraničních oblastí. Předsedající poděkoval 

oběma organizátorům za dobře odvedenou práci. 

Požádal rovněž kolegy Sejka a Severu o doplnění informací o starších exkurzí na web. 
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6) Smlouva o spolupráci se Stowarzyszeniem Archiwistów Polskich 

Kol. Halla byl osloven polským archivním spolkem, zda by ČAS byla ochotna uzavřít 

smlouvu o spolupráci mezi oběma společnostmi. Jako spolupráce je navržena např. bezplatná 

výměna publikací, zveřejňování informací o činnosti druhé strany, účast na vzájemných akcích, 

konkrétní společné projekty. Obdobnou smlouvu podepsali polští kolegové i se slovenskou 

stranou. Kol. Severa v následné diskusi navrhl namísto smlouvy uzavřít memorandum o 

spolupráci. Předsedající dal hlasovat ohledně uzavření memoranda s polskou stranou. 

Usnesení 2/20/24: Výbor ČAS, z.s. 

Hlasování: PRO: 10, PROTI: 0, ZDRŽELI SE: 0 

 

7) Nadační fond Kláry Holcové 

Kol. Halla informoval o záměru založit nadační fond, což se však vzhledem k legislativě 

ukázalo jako obtížné, ba nemožné. Proto se jako nejvhodnější jeví uzavřít s rodinou Holcových 

smlouvu o spolupráci. V ní by byly určeny podmínky, za kterých by se poskytovala finanční 

podpora mladým archivářům do 30 let, např. podpora publikování, aktivní účast na přednáškách 

či konferencích, studijní pobyty v zahraničí, setkávání studentů archivnictví. Prostředky by 

byly odděleně vedeny na vlastním podúčtu, kam by mohla ze svých prostředků přispívat i ČAS. 

Ve spolupráci s právníkem bude sepsána smlouva, statut a také proces podávání, 

vyhodnocování a vyúčtování příspěvků. Kol. Valůšek doplnil, že bude nutné spolupracovat se 

zástupci kateder, aby studenti byli o této možnosti informováni. 

 

8) Workshop k popularizaci archivů do konce roku 

Kol. Valůšek informoval o přípravách workshopu, který se plánuje na prosinec. Na 

workshop je určena dotace RVS. 

 

9) Umisťování příspěvků na FCB a Web ČAS 

Kol. Halla upozornil na úskalí zveřejňovaných příspěvků. Je třeba preferovat zprávy, 

které se týkají archivů, aby především facebooková stránka nebyla zahlcena nesouvisejícími 

příspěvky. Vyzval rovněž členy výboru, mají-li podněty ke změně / doplnění funkcí webu, ať 

je zašlou. Možností je např. doplnění o e-shop. Kol. Severa doplnil, zda by uživatelé využili 

všechny funkce, mnoho z nich využívá web hlavně jako rozcestník. 
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10) Studentská vědecká soutěž o Cenu univ. prof. Sáši Duškové, DrSc. 

Kol. Halla informoval, že doposud byly přihlášeny pouze dvě studentské práce. 

V diskusi bylo zvažováno několik námětů, jak situaci řešit. Definitivně bude rozhodnuto na 

následujícím jednání výboru. Hodnotící komise byla stanovena  ve stejném složení jako u 

minulého ročníku soutěže. Vyhlášení výsledků proběhne na konferenci v Hradci Králové. 

 

11) Příprava volební Valné hromady a návrhy na nové členy výboru ČAS 

Je třeba již začít zjišťovat zájem členů o práci ve výboru. Někteří členové již byli předem 

osloveni. 

 

12) Různé 

Kol. Halla informoval o své účasti na celostátní archivní konferenci v Německu, která 

se konala v Suhlu. Témata byla výhradně archivní, převážně se týkala digitálního úřadování a 

správy el. dokumentů. Podrobněji referoval o projektu německého Spolkového archivu 

„Notfallanhänger“, který se týká záchrany archiválií v případě živelních katastrof. 

Kol. Sejk oznámil, že do valné hromady bude vydán sborník z plzeňské archivní 

konference. 

Kol. Halla informoval o jednání ohledně Archivu Kanceláře prezidenta republiky.  

Kol. Severa informoval o účasti na konferenci k 70. výročí vydání vládního nařízení o 

archivnictví konaného ve slovenském Popradě. 

Další termín schůze výboru byl stanoven na 9. 12. 2024 od 10:00 v Praze. Místo jednání 

bude upřesněno. 

 

 

Zapisovatel: Martin Myšička 

 

Ověřovatelé:  Karel Halla  

  David Valůšek  Datum a podpis:   


